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Celní 144, Teplice (naproti hl. vlakovému nádraží) tel.: (+420) 475 200 876, mob.: 722 357 078 (O2), 777 866 309 (Vodafone)
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Největší prodejna stylového nábytku z masivu v ČR na ploše 2 500 mNejvětší prodejna stylového nábytku z masivu v ČR na ploše 2 500 m22. . 

Rozvoz pizzy,

těstovin a salátů

ZDARMA
TEPLICE

tel. 777 103 104

 V dubnu jste se už po-
několikáté objevila v Ústí 
nad Labem na akci Krása 
pomáhá dětem. Jaký je váš 
vztah k akcím tohoto typu 

a charitě vůbec?
Soutěže MISS ČR by podle mě měly být spojovány 

s charitou. V podstatě by to měla být povinnost kaž-
dé královny krásy. Z vlastní zkušenosti ze soutěže Miss 

World mohu potvrdit, že v zahraničí je charita pevnou sou-
částí práce vítězky této prestižní světové soutěže. Souvisí to 
ale i s mým přesvědčením, že by si soutěže krásy měly dr-
žet určitou úroveň. Od doby, kdy jsem titul vyhrála já, šel 
čas rychle dopředu.  Televizní obrazovky ovládly nejrůznější 
reality show, soutěže miss se rozrostly geometrickou řadou 
a rázem jsme tu měli „přemissováno“. Diváci jsou dnes za-
hlceni zábavou všeho druhu a jen matně si vzpomenou, kdo 
a v jakém roce vyhrál kterou show. Charitativních akcí se, po-
kud je to v mých časových možnostech, účastním pravidel-
ně. A akce Krása pomáhá dětem stoprocentně. Veliký dík pa-
tří Lence Taussigové - Kocmanové, která tuto akci pořádá. Dr-
žím pěsti všem, kdo se na přípravě charitativních akcí jaké-
hokoliv typu podílejí a snaží se pomáhat. 

 Před nedávnem jste se vyjádřila, že pomalu plánu-
jete skončit s modelingem. Jaké jsou vaše další profes-
ní plány?
Modelingu jsem se vlastně nikdy nevěnovala na 100%. 
I v době mého „missího“ kralování jsem zůstala zaměstnaná 
v advokátní kanceláři, kde jsem pracovala už před soutěží. 
Pak  jsem měla hezké období, jelikož jsem šla z mateřské do 
mateřské. Nyní mi končí rodičovská dovolená a rozhoduji se, 
co dál. Představu mám a pevně věřím, že to dobře dopadne.

 Můžete prozradit něco konkrétnějšího?
Od malička jsem tančila v teplickém divadle. K pohybu mám 
velmi blízko a vlastně i jako miss jsem zvítězila v kategorii 
miss talent na Miss World v Číně. Dodnes vzpomínám na 
to, jak jsem byla pyšná na to, že jsem z Čech, když publikum 
tleskalo vestoje a skandovalo Czech Republic. Dnes už jsem 
v jiném věku, z tance jsem přesedlala na něco trochu klidněj-
šího. Po porodu prvního syna jsem našla zalíbení v dance ae-
robiku, který jsem navštěvovala pod vedením Olgy Šípkové 
v jejím fi tness studiu. Olinka je obrovskou motivací pro mno-
ho žen a ani já nebyla výjimkou. Dance aerobik zvládne kaž-
dá žena jakékoli věkové kategorie, zformuje si postavu a na-

bije se pozitivní energií z tance. Ráda bych se stala jeho in-
struktorkou, takže mi držte pěsti, ať se mi  po druhém dítěti 
podaří vrátit se zpět do formy.

 Pocházíte ze severních Čech, považujete se za zdej-
šího patriota?
Rozhodně. Jsem velká teplická patriotka, své rodné město 
mám velice ráda a na sever Čech nedám dopustit. Naštěstí  
doby inverzí, zničených hor a života v šedi jsou pryč. Kruš-
né hory jsou překrásné, neuvěřitelně se obnovily lesy, pří-
roda se vzpamatovala, což musí každý, kdo vyrazí na hře-
beny hor, jen potvrdit. Pokud je člověk mobilní, najde si tu 
cyklostezky, moc ráda mám třeba in-line dráhu na Matyldě 
v Mostě. Trochu mě mrzí, že Teplice svou in-line dráhu ne-
mají, věřím, že by ji veřejnost přivítala. Ne každý si může 
dovolit vyjíždět na brusle do vzdálenějších míst. A podob-
né je to s cyklostezkami. 

 Máte na severu Čech nějaké místo, kam se ráda vracíte, 
případně byste ho doporučila všem, kdo sem zavítají?
Rozhodně doporučuji výstup na Milešovku nebo Ještěd. 
Můj oblíbený výlet je s kolem motoráčkem do Opárna, od-
tud do Žernosek, přívozem přes Labe a pak podél řeky do 
Ústí nad Labem, odkud se vlakem vracíme zpět do Tep-
lic. Moc ráda mám soutěsky ve Hřensku, Pravčickou brá-
nu, Tiské skály, Sněžník. Se mnou je to trochu těžké, mám 
obecně moc ráda přírodu a turistiku. Takže bych mohla po-
kračovat dlouhé hodiny.

 Jaký je váš recept, jak se udržet ve formě, ať už fy-
zicky nebo duševně?
Určitě žít aktivní život. Ať už máte děti nebo nikoliv. 
Dnes jsou ženy často alibistky a špatnou fi guru svádějí 
na mateřství nebo na nedostatek fi nančních prostředků. 
Sama jsem vyrostla v rodině, která doslova žila od výpla-
ty k výplatě, takže si velmi dobře pamatuji, jaké to je ne-
mít peníze. Na druhou stranu vidím maminky, které svůj 
volný čas tráví s dětmi v obchodních centrech, místo to-
ho aby s nimi vyrazily na výlet do přírody. Místo čtení 
bulvárních časopisu na lavičce v parku přitom stačí park 
párkrát oběhnout nebo se projít svižnější chůzí s ko-
čárkem. Je to jen otázka pohodlnosti. Znám to z vlastní 
zkušenosti, při každém porodu jsem přibrala necelých 
30 kilo. A na hubnutí jsem nepotřebovala chodit do fi tne-
ss center, vzala jsem kočár a každý den jsem chodila. Za 
4 měsíce jsem měla méně než před otěhotněním. 

Text: Jan Pimper, foto: Jan Tůma

 Na severní Čechy 
nedám dopustit

Teplickou rodačku Lucii Královou znají lidé hlavně jako držitelku titulu Miss z roku 2005. 
V poslední době se na veřejnosti ale objevuje přece jen méně, nejvíc času totiž věnuje 

svým dvěma synům. Před nedávnem se ale objevila na charitativní akci Krása pomá-
há dětem v Ústí nad Labem a při této příležitosti jsme jí požádali o rozhovor.

Lucie Králová 

Narodila se 10. února 1982 v Teplicích. V roce 2005 se stala vítězkou soutě-
že Miss ČR. Je maminkou dvou synů, Roberta a Richarda. Aktuálně je na ro-
dičovské dovolené. 

Slavnostní zahájení 859. lázeňské 
sezony v Teplicích 25. - 26. května
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Ústí n. L. | Jan Cedrych a Simon 
Hlínský, žáci 3.ročníku oboru Insta-
latér Střední školy stavební a tech-
nické v Ústín nad Labem obsadili 
v oborové soutěži vynikající 2.místo. 
Regionální kolo, pořádané Cechem 
instalatérů, probíhalo v rámci výsta-
vy „Dům, byt a zahrada“ v Litomě-
řicích ve dnech 3. a 4. května. Ús-
tečtí reprezentanti za sebou nechali 

kolegy z jedenácti škol z Litoměřic, 
Mostu, Teplic, Loun, Roudnice n. L., 
České Lípy, Trutnova i Liberce, pouze 
Pražáci byli jen o malý kousek lepší. 
Poděkování školy patří nejen oběma 
žákům, kteří tak krásným způsobem 
zhodnotili vše, co se ve škole nauči-
li, ale i pedagogům Ludvíku Hrtán-
kovi a Petru Richterovi, kteří je tak 
výborně připravili. (od dop.)

Nejlepší instalatéři Ústeckého kraje

Po svém příjezdu se s dostihovým zá-
vodištěm seznámila projížďkou kočá-
rem v doprovodu ředitele a.s. Hipo-
drom Most Josefa Pouzara a přímo 
z dráhy potom sledovala 6. dostih 
– rovinu 1. kategorie 2400 metrů, 
kterou vyhrál polský kůň Omnibus 
v sedle s žokejem Janem Rájou trené-
ra Josefa Bartoše. Na mikrofon prv-
ní dáma přiznala, že má z koní veli-
ký respekt, na sever Čech přijížděla 
s obavou z neznámého, ale po zhléd-
nutí areálu a samotného dostihu si 
z Mostu odváží životní zážitek. 

Vzpomínkou na návštěvu dostihové-
ho odpoledne bude paní Ivaně Zema-
nové krásný dárek, který jí předal ře-
ditel a.s. Hipodrom Most Josef Pouzar 
společně s primátorem města Vlasti-
milem Vozkou. Text a foto: Metropol

První dáma na hipodromu v Mostě
Most | V sobotu 11. května odstartovala na mosteckém hipodromu 
v pořadí už 16. dostihová sezóna.  Dostihového odpoledne se zúčastni-
la také manželka prezidenta ČR Ivana Zemanová. Hlavním dostihem 
totiž byla Cena první dámy České republiky – Jarní cena města Mostu 
– Memoriál Václava Smolíka.

PhDr. Anny Matouškové, 
náměstkyně ministryně kultury 

 Jak bude Ministerstvo kultury 
podporovat zápis montánních 
památek a lokalit Krušnohoří  
na Seznam UNESCO?

Role MK při pří-
pravě přeshranič-
ní sériové nomi-
nace ozn. Hornic-
ká kulturní krajina 
Krušnohoří /Erzge-
birge je zcela klíčo-

vá. Ministerstvo kultury je odpověd-
né za koordinaci přípravy dokumen-
tace, na jejímž zpracování se podílí řa-
da odborníků, dále  za její projednání 
a odevzdání německé straně, která je 
vzhledem k Centru světového dědic-
tví  předkladatelem této dokumenta-
ce. Mohu vás ubezpečit, že Minister-
stvo kultury činí vše pro to, abychom 
dostáli společnému závazku předlo-
žit Centru světového dědictví nomi-
nační dokumentaci k 30. 9. 2013. Sna-
žíme se také býti v nejvyšší míře ná-
pomocni tomu, aby potenciální statek 
měl zabezpečenu budoucí systema-
tickou správu. Komunikujeme přitom 
nejen s Karlovarským a Ústeckým kra-
je a dotčenými obcemi, ale s celou řa-
dou dalších zainteresovaných subjek-
tů. Jsem přesvědčena, že projekt v so-
bě nese velký potenciál budoucího 
rozvoje Krušnohoří.  (met)

Mezi významnými hosty nechybě-
li prezident republiky Miloš Zeman, 
hejtman Ústeckého kraje Oldřich 
Bubeníček, předsedkyně Poslanecké 
sněmovny Miroslava Němcová a dal-
ší představitelé politického a spole-
čenského života naší země i velvy-

slanci mnoha států, včetně dosud ži-
jících terezínských vězňů. 
V projevech postupně zazněla slova 
úcty ke všem, kteří tady zemřeli. Na Ná-
rodním hřbitově v Terezíně se nachází 
2 386 jednotlivých hrobů umučených 
vězňů a pod několika pylony jsou po-
chovány další tisíce mužů, žen i dětí, 
kteří zde v letech 1942 – 1945 nalezli 
smrt. Jak mimo jiné zdůraznil ve svém 
projevu prezident Miloš Zeman, musí-
me se vystříhat všech totalitních ideolo-
gií a manipulací, aby se historie známá 
z Terezína, Treblinky, Osvětimi či Manj-
danku už nikdy nemohla opakovat. Po 
skončení tryzny využili návštěvníci, ze-
jména mládež, bezplatné prohlídky te-
rezínské Malé pevnosti a dalších objek-
tů bývalého koncentračního tábora a ži-
dovského gheta.  Foto a text: Metropol

Prezident Miloš Zeman: 
Nenechme se manipulovat

Terezín | Tisíce lidí si v neděli 19. května tryznou na Národním hřbito-
vě v Terezíně připomněly oběti nacistické perzekuce. 

Probošt litoměřické kapituly Jiří Hladík 
přednesl křesťanskou modlitbu.
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Setkání absolventů
U N I V E R Z I T A  O T E V Ř E N Á  P R O  A B S O L V E N T Y

21. 6. 2013 od 13.00 hod.

22. 6. 2013

Výlet na Ještěd
P R O  A B S O L V E N T Y,  S T U D E N T Y, 

Z A M Ě S T N A N C E  A  P Ř Á T E L E  U N I V E R Z I T Y

www.tul.cz/vylet-na-jested/ www.tul.cz/setkani-absolventu/

od 12.30 hod.
Start výletu na Ještěd 

na konečné tramvaje 

Horní Hanychov

pěšky, 
lanovkou, 
na kole...

od 15.00 hod.
Kulturní program 

na Pláních

živá hudba, 
doprovodný program, 
soutěže pro všechny...

Tisíce absolventů už odcho-
vala Technická univerzita 
v Liberci. Rozprchli se po ce-
lém světě. Letos, kdy univer-
zita slaví 60 let od svého za-
ložení, povolává své absol-
venty zpět. 

Alespoň na jeden den, a to pá-
tek 21. června 2013. Studovali 
jste kdysi u nás? Máte někoho 
z absolventů TULky v rodině, 
ve svém okolí? Dejte mu vědět 
a přijďte se podívat, kam se od 
doby, co jste převzali diplom, 
univerzita posunula. Přijďte 
se podívat na místo, kde jste 
se postavili na vlastní nohy. 
Univerzita bude od 13.00 pro 
absolventy dokořán. Program 
je připravený na jednotlivých 
fakultách, centrem dění bude 
kampus ve Studentské ulici.

S univerzitou 
až na vrchol Ještědu

Absolventy, studenty, zaměst-
nance a všechny přátele uni-
verzity zveme den poté, v so-
botu 22. června, na výlet na 
Ještěd. Batohy společně nasa-
díme ve 12.30 v Horním Hany-
chově, na Ještěd pak každý vy-
stoupá svým tempem a podle 
svého naturelu – pěšky, na ko-
le nebo lanovkou. Po zdolání 
Ještědu si odpočineme na tu-
ristické chatě na Pláních, kde 
od 15 hodin začíná kulturní 
program pro všechny genera-
ce, takže i pro vás.

Technická univerzita slaví 60 a její 
absolventi u toho nesmí chybět

Jiří Morštadt: Jednání s představiteli
 zahraniční fi rmy jsou úspěšná

K práci každého zastupitele patří průběžné skládání účtů svým voličům. 
Jiřího Morštadta, který je zastupitelem Ústeckého kraje i statutárního 
města Ústí nad Labem, kde je navíc předsedou fi nančního výboru, jsme 
se proto zeptali na aktivity uplynulých dnů. 

 Co se vám podařilo z pozice za-
stupitele pro občany Ústeckého kra-
je udělat?
Na pozvání ředitele Azylového domu 
v Lovosicích jsem toto nové zaříze-
ní pro ženy a matky s dětmi osobně 
se svým týmem navštívil, abych zjis-
til, co jeho obyvatelé nejvíc potřebu-
jí. A hned jsem reagoval. Získal jsem 
fi nanční prostředky do fondu, ze kte-
rého mohou nemajetné ženy v tísni 
uhradit denní poplatek ve výši 90 ko-
run. Obyvatelkám Azylového domu 
jsem zajistil počítač nutný pro komu-
nikaci při hledání zaměstnání. Spo-
lečnost Inpeko věnovala obyvatelům 
potraviny do kuchyně.

 Jaké byly vaše další aktivity?
Absolvoval jsem několik úspěšných 
jednání s představiteli zahraniční 
společnosti Asli Consultancy, která 
hledala v Evropě sídlo pro svůj no-
vý závod. Podařilo se mi je přesvěd-
čit, aby zvážili své působení v Čes-

ké republice, konkrétně v Průmys-
lové zóně Joseph na Mostecku. To 
by pro okres s nejvyšší nezaměstna-
ností v republice přineslo 50 nových 
míst a obživu pro stejný počet ro-
din. V tomto případě se jedná o práci 
v nejmodernějším agropodniku, kde 
se ekologicky čistou formou pěstuje 
velmi kvalitní zelenina. 

 Kam budou směřovat vaše další 
kroky?
V době uzávěrky tohoto vydání jsem 
se připravoval na návštěvu věznice 
v Bělušicích na Mostecku a těšil jsem 
se i na setkání s kluky a děvčaty z dět-
ského domova a také se seniory ve 
Šluknovském výběžku. Pro rychlou 
a efektivní komunikaci s občany jsem 
na Facebooku založil svoji pracov-
ní stránku pod heslem Jiri Morstadt, 
zastupitel Ústeckého kraje, kde infor-
muji o všech svých aktivitách. Budu 
rád za všechny podněty a připomínky 
občanů a předem za ně děkuji.  (met)

Setkání pracovní skupiny v průmyslové zóně Joseph. Zleva asistent Robert Ho-
rák, manažer společnosti Asli Consultancy Zdenek Linek, generální ředitel fi r-
my Asli Consultancy John Sokarijo, zastupitel Ústeckého kraje Jiří Morštadt, 
ředitel společnosti RED C Martin Cechl a jeho asistentka Lada Horká.

NOVÁ FORMA PROSTORU.
NOVÉ BMW ŘADY 3 GRAN TURISMO.

Auto Grál s.r.o., Přístavní 837/85, 400 07 Ústí nad Labem, tel. 475 201 527, www.autogral.cz

Revoluční koncept. Nové BMW řady 3 Gran Turismo spojuje nevšední design, dynamiku a komfort s praktičností prostorného interiéru. Představuje tak 
dokonalé řešení i těch nejnáročnějších požadavků. Standardní výbavou každého vozu je navíc servisní balíček BMW Service Inclusive, který pokrývá servisní 
péči po dobu 5 let nebo do ujetí 100 000 km. Více informací Vám podají naši prodejci.

Objevte nový rozměr prostornosti dne 19. 6. 2013 od 19.00 v autosalonu Auto Grál, Přístavní 837/85, Ústí nad Labem.
Svoji účast prosím potvrďte do 10. 6. 2013 na e-mail: p.chalachanova@autogral.cz nebo telefonicky na čísle +420 475 205 742.

Kombinovaná spotřeba paliva a emise CO2 nového BMW řady 3 Gran Turismo: 4,5–8,1 l/100 km; 119–188 g/km. Fotografie vozu je ilustrační.

Radost z jízdy

Nové BMW řady 3
Gran Turismo

www.autogral.cz
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Ústecký kraj a statutární město Děčín Vás zvou na VI. ročník 

sobota 22. června 2013 od 10.00 do 16.00 hod.
na Smetanově nábřeží v Děčíně a v blízkém okolí

NA CO SE MŮŽETE TĚŠIT:
Ukázka výcviku služebních psů 
Ukázka vytažení vozidla z vody 
Ukázka vyproštění osob z havarovaného vozidla 
Ukázka lezecké techniky při záchraně osob
Ukázka záchrany tonoucího za pomoci vrtulníku 
Ukázka zastavení vozidla s nebezpečným pachatelem 
Ukázka činnosti mladých hasičů

CO SI MŮŽETE VYZKOUŠET:
Dětské dopravní hřiště 
Poskytování 1. pomoci 
Svezení motorovým
člunem 
Safety Show –
mini-elektromobil
pro děti 
Parkování na přesnost 
Znalostní soutěže

CO SI MŮŽETE PROHLÉDNOUT:
Techniku Hasičského záchranného sboru,
Zdravotní záchranné služby a Armády ČR
Výstroj a techniku Policie ČR a Saské policie
Historickou hasičskou techniku 
Lodě Povodí Labe

Celou akcí bude provázet Josef Melen

Podrobnější informace naleznete od 1. 6. 2013 na www.kr-ustecky.cz 

Čísla tísňového 
volání

150   155   158   156   112
 hasiči  zdravotnická  policie  městská  jednotné
  záchranná služba   policie  evropské číslo

LitComo.s.
Budoucnost nás zajímá

Krajská 
podpora Labe 
a Krušnohoří

Vloni koncem roku schválili čle-
nové Rady Ústeckého kraje fi -
nanční příspěvek z krajského 
rozpočtu dvěma Euroregionům – 
Krušnohoří a Labe. Nedávno po-
depsal hejtman se zástupci obou 
institucí působících na území Ús-
teckého kraje příslušné smlouvy. 
Podle nich dostane Euroregion 
Krušnohoří – česká část – pří-
spěvek na činnost do konce le-
tošního roku výši 50 tisíc korun, 
stejnou sumu potom Euroregi-
on Labe. Při podpisu zdůraznili 
jak představitel kraje, tak i před-
sedkyně ER Krušnohoří Hana Je-
níčková a první výkonný místo-
předseda ER Labe Petr Medáček, 
že práce v oblasti životního pro-
středí, ve vzdělávání či v podpo-
ře podnikání se v kraji úspěšně 
rozvíjí a hlavně v přeshraniční 
spolupráci dochází k oboustran-
ně prospěšným výměnám zku-
šeností, pořádají se zajímavé ak-
ce a součinnost je i při realiza-
ci společných projektů. Práci ER 
Krušnohoří a ER Labe ocenil rov-
něž 1. náměstek hejtmana Stani-
slav Rybák.  

Společný program připravují Ústecký 
kraj a Ministerstvo životního prostře-
dí. Předmětem programu bude podpo-
ra výměny stávajících ručně plněných 
kotlů na tuhá paliva za nové nízkoe-
misní automatické kotle na uhlí, bio-

masu nebo uhlí a biomasu na území 
Ústeckého kraje. Žadateli bude po spl-
nění požadovaných podmínek poskyt-
nuta jednorázová investiční dotace ve 
výši 40 000 Kč. Pro 1. Společnou výzvu 
schválila Rada Ústeckého kraje svým 

usnesením ze dne 13. 3. 2013 spoluú-
čast kraje v maximální výši 5 mil. Kč. 
Tato výzva bude vyhlášena a spo-
lečně s formulářem žádosti a zása-
dami Společného programu zveřej-
něna na webových stránkách kra-
je (www.kr-ustecky.cz) a na we-
bových stránkách Státního fondu 
životního prostředí České republi-
ky (www.sfzp.cz) v průběhu měsí-
ce července letošního roku.

Na Teplicku nejen 
o sociálních 

službách
O sociálních službách, dopravě, 
ale i možnému prolomení těžeb-
ních limitů diskutovali starostky 
a starostové z okresu Teplice na 
setkání s hejtmanem Ústeckého 
kraje Oldřichem Bubeníčkem. Zá-
jemci si mohli odvézt nově vznik-
lý katalog sociálních služeb. 
Hejtman Bubeníček představil 
starostům nejdůležitější kapito-
ly programového prohlášení kraj-
ské koalice, např. plány a záměry 
v oblasti zdravotnictví, školství, 
dopravy či zaměstnanosti. Staros-
tům byla také představena digitál-
ní i papírová verze nového kata-
logu sociálních služeb, ve kterém 
neodborná veřejnost nalezne uce-
lený přehled poskytovatelů sociál-
ních služeb na území kraje. Jedná 
se o výstup dvouletého projektu, 
na kterém Ústecký kraj pracoval. 
V rámci diskuze se vyjasňovaly roz-
dílné názory na problematiku pro-
lomení limitů těžby hnědého uhlí. 
Hejtman také zmínil aktuální vývoj 
v záležitosti korekce nařízené České 
republice za chybovost v operačním 
programu Severozápad. Momentál-
ně musí ve věci jednat Vláda ČR. 

Slavnostnímu podpisu byli přítom-
ni radní pro oblast kultury a pa-
mátkové péče Ústeckého a Karlo-
varského kraje – Jitka Sachetová 
a Oleg Kalaš, náměstkyně ministry-
ně kultury ČR Anna Matoušková, 
představitelé zemských okresů Mit-
telsachsen - Volker Uhlig  a Säch-
sische Schweiz-Osterzgebirge - Mi-
chael Geisler a řada dalších hostů 
od nás i z Německa.
Smlouva je součástí příprav čes-
ko-německé transnacionální séri-
ové nominace vybraných montán-
ních památek a lokalit Krušnoho-
ří na Seznam světového kulturní-
ho a přírodního dědictví UNESCO. 
V sousedním Sasku jsou technic-

ké památky na těžbu kovů včet-
ně drahých, zachovalá důlní díla 
minulých staletí i hornická města 
ve výborném stavu a o totéž usi-
lujeme my, tedy v Ústeckém kra-
ji i v sousedním Karlovarsku. Dí-
ky Smlouvě o partnerství budou 
nastaveny mechanismy spoluprá-
ce mezi kraji a obcemi v průběhu 
let 2013 až 2015, tedy  do doby po-
dání žádosti o zápis na seznam té-
to odborné organizace OSN (po-
dání společné oficiální žádosti 
Centru UNESCO v Paříži partne-
ry z Německa lze očekávat v úno-
ru příštího roku) a jejího násled-
ného hodnocení ve Výboru světo-
vého dědictví zmíněné světové or-

ganizace. Kraje a obce se zavazují 
ke spolupráci při propagaci, osvě-
tě a prezentaci projektu a k orga-
nizačnímu a finančnímu zajiště-
ní nominačního procesu. Kromě 
obou krajů jsou na české straně za-
pojeny do projetu Krupka a Mědě-
nec v Ústeckém kraji a Jáchymov, 
Horní Blatná, Abertamy a Boží Dar 
z Karlovarského kraje.  
„Krušné hory mají bohatou hornic-
kou minulost, která je však neprávem 
opomíjena. Ústecký kraj pomáhá tu-
to situaci změnit a podílí se na pro-
jektu, který pomůže k nominaci vy-
braných hornických památek na se-
znam světového dědictví UNESCO,“ 
řekl hejtman Ústeckého kraje Ol-

dřich Bubeníček. „Tato smlouva posí-
lí spolupráci mezi dvěma kraji a šesti 
městy a obcemi a také se bude nadále 

rozvíjet spolupráce s našimi saskými 
přáteli v rámci úzké přeshraniční spo-
lupráce v programu Cíl 3 /Ziel 3.“

Změna 
v krajském 

zastupitelstvu
Za Petra Jakubce (ČSSD), který před 
květnovým zasedáním Zastupi-
telstva Ústeckého kraje odstou-
pil z funkce člena tohoto 55člen-
ného orgánu, se stane novým čle-
nem ZÚK další z pořadí kandidátní 
listiny této strany – Karel Novot-
ný (nar. 1966). Členem ZÚK byl již 
v minulém volebním období. Za-
stupitelský slib složí Karel Novot-
ný, v současné době  náměstek pri-
mátora města Mostu, do rukou 
hejtmana na červnové schůzi kraj-
ského zastupitelstva. 

Před zápisem hornické krajiny Krušnohoří na Seznam UNESCO 

Zleva jsou na snímku při podepisování Smlouvy o spolupráci na krupském hra-
du hejtman našeho kraje Oldřich Bubeníček a jeho kolega, hejtman Karlovarské-
ho kraje Josef Novotný. Foto: Zbyněk Šebesta

Zpřístupněný úsek od Prackovického 
tunelu po Dobkovičky nabízel nejen 
ukázky technologicky zajímavých 
stavebních objektů, jako je tunel ne-
bo dvojitá estakáda, ale také kouzel-
né výhledy na České středohoří a ka-
ňon řeky Labe. Obrovský zájem ve-
řejnosti svědčí o tom, že už netrpě-
livě čeká na dostavbu chybějícího 
úseku, kterou Ministerstvo dopravy 
slibuje na polovinu roku 2015. Den 
otevřených dveří připravil Ústec-
ký kraj ve spolupráci s ŘSD, společ-
nostmi Eurovia, Metrostav, SMP CZ, 

Berger a partnerem České dráhy, kte-
ré zajistily jízdu historickým vlakem 
po Švestkové dráze. Mezi návštěvní-
ky byli také hejtman Ústeckého kra-
je Oldřich Bubeníček, radní pro do-
pravu a silniční hospodářství Jaro-
slav Komínek a další hosté.
Jak nedávno na setkání s občany 
a investory i dodavateli stavby ve 
Velemíně řekl český ministr dopra-
vy Zbyněk Stanjura, peníze na do-
stavbu prý ve státní pokladně jsou 
a první auta by měla posledním 
úsekem projet v červnu roku 2015. 
Tím bude propojen dálnicí sever Ev-
ropy s tureckým Istanbulem...

Ohromný zájem veřejnosti byl o všechny přístupné stavby na rozestavěné „dé osmičce“. 
I o tuto estakádu. Foto: Magdalena Hanáčková 

Pohled z tunelu nad Prackovicemi na dálniční most. Foto Zuzana Panschabová

Ohromný zájem o dálnici D8
Téměř čtyři tisíce lidí se přišly poslední dubnovou sobotu  podívat na stavbu dálnice D8 (Praha – Lovosice – 
Ústí n. L. –státní hranice se SRN), konkrétně na úsek Lovosice – Řehlovice, který je stále ve výstavbě. 

V Rytířském sále hradu Krupka na Teplicku byla 2. května podepsána hejtmanem Ústeckého kraje Oldřichem 
Bubeníčkem, hejtmanem Karlovarského kraje Josefem Novotným a starosty šesti měst a obcí z obou krajů 
Smlouva o partnerství. Je součástí příprav Hornické kulturní krajiny Krušnohoří / Erzgebirge k zápisu na se-
znam UNESCO, tedy Organizace pro výchovu, vědu a kulturu Organizace spojených národů.  

Lepší kotle - kvalitnější životní prostředí
Zastupitelstvo Ústeckého kraje na svém 5. zasedání dne 24. 4. 2013 zřídilo 
„Fond životního prostředí Ústeckého kraje“, který bude spravovat fi nanční 
prostředky vyčleněné krajem na fi nancování Společného programu na pod-
poru výměny kotlů v Ústeckém kraji. 

Ústecký kraj se proto rozhodl zpro-
středkovat toto historické bohatství 
a rozmanitost sbírkových fondů ne-
jen obyvatelům vlastního kraje, ale 
i občanům sousedního Saska. 
Ve spolupráci s městem Annaberg-
Buchholz a za odborné garance 
Regionálního muzea v Teplicích, 
krajské příspěvkové organizace,  
připravil putovní výstavu, kte-
rá návštěvníkům přiblíží vybrané 

sbírkové předměty s jejich pouta-
vým příběhem. 
Zajímá vás jak vypadala např. šiš-
ka druhohorní borovice nebo co 
skrývala truhlice lovce orchide-
jí Dona Benita? Pak navštivte vý-
stavu, která se otevře 13. června 
na zámku Nový Hrad p. o. v Jimlí-
ně u Loun, kde bude až do polovi-
ny října. Pak bude putovat po mu-
zeích našeho kraje.

Tajnosti depozitářů
V Ústeckém kraji působí řada muzeí, jejichž depozitáře ukrývají roz-
sáhlé sbírky. Značnou část z nich nemá návštěvník možnost spatřit 
v expozicích, natož aby se seznámil s jejich historií.



w
w

w
.k

r-
us

te
ck

y.
cz

  
W

eb
ov

á 
te

le
vi

ze
 Ú

st
ec

ké
ho

 k
ra

je
 w

w
w

.u
-
tv

.c
z

Kr
aj

sk
ý 

úř
ad

 Ú
st

ec
ké

ho
 k

ra
je

Noviny Metropol na www.tydeniky.cz | bezplatná distribuce do domácností a stojanů 05
inzerce

POHÁDKOVÝ
DĚTSKÝ DEN
POHÁDKOVÝ
DĚTSKÝ DEN
SVINČICE 2. ČERVNA OD 10 DO 17 HODIN

s koňmi a soutěžemi, kterými vás provedou oblíbené pohádkové postavy

•  celým dnem budou provázet
 draci Žofka a Ludva

•  soutěže a vyhodnocení
 kostýmů o ceny

•  vystoupení sokolníka s dravci

•  pohádky Docela velkého
 divadla Litvínov        

•  velký ples s DJ Ludvou 

•  jízda na koních,
 jízda kočárem

Vstupné  1 víčko1 víčko

od PET lahve
od PET lahve

Kyvadlová doprava

ZDARMA
ZDARMA

Most, autobusové nádraží – Svinčice

Bílina, autobusové nádraží – Svinčice

od 10.00 každou celou hodinu

Přijeďte

v pohádkových

kostýmech 

!!
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HEJTMAN ÚSTECKÉHO KRAJE OLDŘICH BUBENÍČEK,
OBEC LUŽICE, DOCELA VELKÉ DIVADLO a EQUIPARK SVINČICE

VÁS ZVOU NA

Házenkářky DHK Černí andělé Most 
zažily svou nejúspěšnější sezónu 
v historii. Vyhrály evropský pohár 
Challenge Cup, staly se vítězem in-
terligy a mistrem ČR. K úspěchu 
sportovkyním poblahopřál i hejtman 
Oldřich Bubeníček. 

„Letošní sezóna se vám skutečně vy-
dařila, třikrát jste zazářily – nejen 
v rámci Challenge Cup, ale také jako 
vítěz interligy a mistr České republi-
ky - a proto vám chci poděkovat. Vel-
ký dík patří nejen vám, ale i trenéro-
vi Dušanu Polocovi a jeho spolupra-

covníkům. Není pochyb, že svůj kraj 
reprezentujete na výbornou, a já pev-
ně věřím, že budete inspirací i pro 
další týmy, abychom se z podobných 
úspěchů mohli v Ústeckém kraji ra-
dovat co nejčastěji,“ napsal v dopi-
se hejtman. 

Pátý ročník národní putovní 
výstavy Má vlast byl zahájen 
v sobotu 11. května na praž-
ském Vyšehradě, kde bude zpří-
stupněna Pražanům i návštěv-
níkům z celého světa až do kon-
ce června. 

Partnerství na další rok přebírá od 
Plzeňského kraje z několika kandi-
dátů Ústecký kraj. Symbol výsta-
vy - kamenné srdce - dostal osobně 
od pořadatelů statutární náměstek 
hejtmana ÚK Stanislav Rybák.
Současné proměny památek ukáže 
náš region na příkladech z devate-
nácti míst kraje (Nový Hrad Jimlín, 
Šluknovský zámek, Tvrz Brozany 
nad Ohří, Archeologické naleziště 
Březno u Chomutova, Štola Starý 
Martin v Krupce, zámek v Libou-
chci, náves v Obrnicích s kaplič-
kou a řada dalších), panely Spol-
ku pro obnovu venkova pro Ústec-
ký kraj jsou na Vyšehradě a poz-

ději i na dalších místech putování 
Mé vlasti budou zaměřeny na pro-
měnu sportovišť, zeleně, obecních 
domů, kulturních památek a ná-
vsí. Výstava bude na Vyšehradu 

přístupná do konce června, potom 
bude v Lázních Kyselka a následně 
na letišti V. Havla v Praze – Ruzyni. 
Pak se rozdělí na tři části a v puto-
vání po vlasti bude pokračovat.

Vzpomínkového ceremoniálu v Ús-
tí nad Labem se kromě hejtmana Ol-
dřicha Bubeníčka zúčastnili generální 
konzul Ruské federace v Karlových Va-
rech Konstantin Konstantinovič Pro-
valov, rektor Univerzity Jana Evange-
listy Purkyně v Ústí nad Labem René 
Wokoun, předseda Ústředního výbo-
ru Českého svazu bojovníků za svo-
bodu Jaroslav Vodička, primátor měs-
ta Ústí nad Labem Vít Mandík a ředi-
tel Krajského vojenského velitelství 
v Ústí nad Labem Rostislav Domorák. 
Celé akci přihlíželi i další představite-

Sportovci z Domova „Bez zámků“ 
v Tuchořicích, příspěvková organi-
zace Ústeckého kraje, absolvovali 
XV. ročník Štafetového běhu Evropou. 
Štafeta odstartovala v řecké Kalamá-
tě, pokračovala přes Mykény a os-
trov Salamina. Další část etapy pro-
běhla na Rhodosu, kde sportovci na-
vštívili město Lindos a Rhodos. Třetí 
a nejdelší trasou bylo Turecko, které 
bylo již 41. zemí za celou dobu exis-
tence tohoto projektu. Sportovní tým 
na trase navštívil sedm kostelů apo-
kalypsy, slavnou Troju, město Izmír, 
Efes, Maryemanu a poslední koneč-
nou zastávkou byl Istanbul. Během 

celé akce sportovci naběhali přibliž-
ně 500 km. Štafetového běhu se kro-
mě družstva z Domova Bez zámků 
zúčastnila také družstva z Polska, 
Ukrajiny a Rumunska. Hlavním orga-
nizátorem je mezinárodní hnutí  In-
tegrative Meeting of Friends se síd-
lem ve Vídni. Cílem projektu je pod-
pořit sportovce s mentálním postiže-
ním a umožnit jim nejen sportovní 
aktivitu, ale také seznámení s kultu-
rou evropských zemí. Celá akce by se 
nedala realizovat bez velké fi nanční 
podpory sponzorů, kterým touto ces-
tou sportovci děkují. Martin Nuhlíček,
ředitel  Domova „Bez zámků“ Tuchořice

Kolektivy ze zapojených třiceti škol se vypořádaly se za-
daným ekologickým tématem různorodým způsobem - 
3D modely, plakáty, fl ipy, nástěnkami, obrázky, kerami-
kou, leporelem, CD prezentací, videem, fi lmovým příbě-
hem. Vypátrejte cestu vody, kterou pijete, od srážek až 
ke svému vodovodnímu kohoutku a možná ještě dál… 
Popište půdu okolo vaší školy. Jak se živili původní oby-
vatelé místa, kde se nachází vaše škola? Co se dál děje 
s odpadky z vaší školy? Jaké geologické procesy ovlivnili 
podobu krajiny, ve které žijete? – takové otázky a mno-
hé další stejně závažné si kladli žáci, kteří se do soutěže 
zapojili a připravili společně výtvarné dílo.
„Je důležité, že se umíte na svět kolem sebe podívat zvída-
výma očima a vnímáte životní prostředí v celé jeho rozma-
nitosti. Ekologická výchova je takovou popelkou mezi akti-
vitami na základních školách, přitom v dnešní době a prá-

vě v našem kraji musíme umět přírodu chránit,“ zmíni-
la při vernisáži náměstkyně hejtmana Jana Vaňhová.  
Soutěž bude vyhodnocena po 20. červnu. 

Pamětní medaile našim legionářům
U Pomníku osvobození v Měst-
ských sadech v Ústí nad Labem 
se sešli 7. května významní hos-
té, aby si společně s veterány při-
pomněli výročí významné udá-
losti českých dějin. Pietní akt byl 
zahájen tradičním pokládáním 
věnců. Při příležitosti setkání by-
ly udělené veteránům 2. světové 
války Pamětní medaile Českoslo-
venské obce legionářské. 

Nositelé medailí II. a III. stupně od Československé obce legionářské. Společně se zúčastnili vzpomínkové akce k 68. výročí 
ukončení 2. světové války. Foto:  Pavla Šimicová

Kamenné srdce a výstava Má vlast 

lé kraje a města, váleční veteráni, čle-
nové Československé obce legionářské 
a řada významných hostů. V krátkých 
projevech řečníci připomněli nejen hr-
dinství všech, kteří se zasloužili o na-
ši svobodu, ale také zdůraznili, jak je 
důležité o tomto období českých dějin 
mluvit a předávat fakta novým gene-
racím.
Součástí ceremoniálu bylo i slavnost-
ní předání Pamětních medailí České 
obce legionářské II. a III. stupně, kte-
ré se udělují účastníkům 2. světové 
války za zásluhy, obnovu a šíření le-
gionářských tradic. 

Pamětní medaile Československé 
obce legionářské II. stupně:
Vladimír Novosad, Ivan Sidej 
a Jiří Spontak;
Pamětní medaile Československé 
obce legionářské III. stupně:
Zdeněk Holý, Libuše Isopová, Mi-
chal Javorčák, Lubomír Krommel 
a Josef Vajner.

Tuchořičtí běžci proběhli Evropu

Symbolické kamenné srdce Vyšehradu převzal Stanislav Rybák (vlevo) z rukou na-
šeho předního kardiologa Jana Pirka. Foto: Nelly Červinková

Mladí výtvarníci na téma 
ochrany životního prostředí 
Pro žáky druhého stupně základních škol a odpovídající ročníky víceletých gymnázií je určena výtvarná soutěž 
Kouty krajiny Ústeckého kraje. Cílem je vytvořit uměleckou formou zprávu o stavu životního prostředí v regionu. 

Házenářky Mostu mají tři tituly!
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Od určitého životního bodu míří změny k horšímu (Ovidius) bylo správné znění tajenky předchozí křížovky. Knihu obdržela Marie Kronychová z Mostu. Úspěš-
ný vylosovaný luštitel dnešní křížovky obdrží knihu z Ottova nakladatelství. Těšíme se na vaše odpovědi na adresách: Metropol Centrum, Beethovenova 215/24, 
400 01 Ústí nad Labem, nebo krizovka@tydeniky.cz (napište telefonní spojení, abychom vás mohli kontaktovat) nejpozději 14. června 2013. 

Tisková reklama funguje. Tisková reklama funguje. Zaručeně.Zaručeně.
inzerce@tydeniky.cz  tel. 472 700 122

TTeTeTeTeTeTeTeTellllll.l.l.l.:9:9:9:9:9:9:9:9000000000666666666 777777777000000000111111111 777777777000000000111111111

na období 31. 5. – 27. 6. sestavila 
zkušená astroložka Eva

nyní i na internetu 
www.astrolinka.cz

Dobře míněné rady vaší mi-

lované polovičky vám pomohou 

objevit nový zdroj financí, což 

vám umožní, abyste si hned splnili 

všechna svá tajná přání.

Beran 21. 3. – 19. 4.

více na tel.: 906 701 701

Váš milostný život přestane 

být jednou pro vždy nudnou zá-

ležitostí. Objeví se nové možnosti, 

které obrátí celý váš dosavadní ži-

vot vzhůru nohama.

Býk 20. 4. – 20. 5.

více na tel.: 906 701 701

Konečně přemůžete svoji le-

nost a začnete se vzdělávat v no-

vém oboru. V zaměstnání se díky 

tomu potom dokážete prosadit 

i navzdory jistému kolegovi.

Blíženci 21. 5. – 21. 6.

více na tel.: 906 701 701

Máte jedinečnou šanci, jak 

překonat svoji žárlivost. Otevře-

ný rozhovor, ke kterému vyzvete 

svůj protějšek, mezi vámi nakonec 

krásně pročistí vzduch.

Rak 22. 6. – 22. 7.

více na tel.: 906 701 701

Přemluvíte dobrého kamará-

da ke společnému podnikání, ale 

začátky budou strastiplné. Když 

vydržíte, všechno se nakonec 

v dobré obrátí. Chce to odvahu!

Lev 23. 7. – 22. 8.

více na tel.: 906 701 701

Vaše city se vymknou kont-

role a doplatí na to bohužel vaši 

nejbližší. Pokud nedokážete udr-

žet svůj chtíč na uzdě, štěstí vám 

to rozhodně nepřinese.

Panna 23. 8. – 22. 9.

více na tel.: 906 701 701

Pracovní záležitosti vám pů-

jdou krásně od ruky a v této ob-

lasti se sebou budete nanejvýš 

spokojeni. V partnerském vztahu 

si ovšem tak jistí nebudete.

Váhy 23. 9. – 23. 10.

více na tel.: 906 701 701

Grilovací párty, na kterou vás 

pozve váš nadřízený, se mimořád-

ně vyvede. Rozjedete se a okolí 

bude obdivovat váš smysl pro hu-

mor. Budete za hvězdu.

Štír 24. 10. – 22. 11.

více na tel.: 906 701 701

Dejte si na chvíli pohov, 

láskou se totiž trápíte zbytečně. 

Všechny neshody se již brzo vyře-

ší a vy si pak s partnerem konečně 

užijete nádherné léto.

Střelec 23. 11. – 21. 12.

více na tel.: 906 701 701

Dny vaší samoty jsou de-

finitivně sečteny! Při řešení své 

bytové situace se sblížíte s jistou 

přitažlivou osobou, kterou už ale 

nějaký ten pátek znáte.

Kozoroh 22. 12. – 19. 1.

více na tel.: 906 701 701

Hvězdy vám budou přát více 

než obvykle, hlavně, co se materi-

álního zajištění týče. Dejte si však 

pozor na svoje zdraví, příliš s ním 

hazardujete.

Vodnář 20. 1. – 18. 2.

více na tel.: 906 701 701

Pokud si vezmete k srdci vý-

tky svého partnera a uděláte něco 

se svou prchlivou povahou, získá-

te zpět stabilní rodinné zázemí. 

Myslí to s vámi dobře.

Ryby 19. 2. – 20. 3.

více na tel.: 906 701 701

Ověřte si, jak se k sobě s partnerem hodíte! 
Jedinečná šance!

Pošlete SMS ve tvaru 46HJ
a datumy narození na 900 30 46

tnererememmmmmmmmmm hohohohohohohohohohoh ho hoo ho ho ho h h ddddídídídídídítdítdítdítdítíttdídíttdítdítd teeerererememremmmmmmmmmmeme hhhhhhhhhhhhhhhhhhooooooooooooooooooooooooddídíddídíddídddddddddídíídídítdítdítdítítdítdídídííítítítítítíttttítíteetttteejak se e k sk sk soběběoběoběo s s s paparpartjajakak sese e kkk sssossooobboběoběěběě ss s ppapparparartrttnertntnerer

Poskytuje: E.M.A. Europe s.r.o., tech. zaj. Materna, 1 SMS/max. 
46Kč, 1 min./max. 70Kč, www.platmobilem.cz, www.ema.bz 

Ramona výklad karet
specializace láska, sex, komunikace

NAŠEL SI MILENKU?
Zůstane u ní, nebo se k vám vrátí? Vyklá-
dám již přes 20 let cikánské karty a dám 

vám jasnocitné odpovědi. Položte mi otázku! 
Zavolejte mi na 906 70 60 70 nebo napište SMS 
na číslo 900 30 55 s kódem 64LJ a vaším dotazem.

Poskytuje: E.M.A. Europe s.r.o., tech. zaj. Materna, 1 SMS/max. 55Kč, 1 min./max. 70Kč, www.platmobilem.cz, www.ema.bz 

Pro návštěvníky připravil tradič-
ně bohatý a pestrý program. Hos-
té uvidí například Anetu Langero-
vou, Petra Koláře, BSP, Báru Basiko-
vou, The Apples, Václava Noid Bártu, 
Druhou trávu, Citron, skupinu Dě-
da Mládek Illegal Band, Janu Koub-
kovou a Quartet, Big Band Česká Lí-
pa, Michala Prokopa a Framus Five, 
Motorband, Waťák a další vystoupe-
ní známých umělců. Připraveno je 

také občerstvení včetně lázeňských 
novinek, ukázky řemesel, prodej su-
venýrů, svěcení lázeňských prame-
nů, výstup na věž kostela sv. Jana 
Křtitele, odkud je krásný rozhled do 
krajiny a chybět nebude ani tradič-
ní sobotní ohňostroj (kompletní pro-
gram najdete na www.dkteplice.cz). 
Všechny návštěvníky upozorňujeme 
na to, aby auta zaparkovali v okrajo-
vých částech města a využili posíle-
né spoje MHD.
Pokud se v Teplicích zdržíte nebo 
přijedete znovu, můžete navští-
vit další kulturní akce – koncerty 
49. ročníku Hudebního festivalu 
L. v. Beethovena, který se rozjede 
i do dalších míst Ústeckého kra-
je a nabídne řadu pozoruhodných 
děl. Od června až do srpna budou 
v šanovské Mušli kolonádní kon-
certy, jejich začátek je posunut 
na přání posluchačů na 16.30 ho-
din, v červenci se v Teplicích koná 
Evropská hudební akademie. Le-
tos přijedou kvalitní mladí pěvci 
z Vancouveru a Floridy a v letním 
operním kempu nastudují a před-
vedou Janáčkovu Lišku Bystroušku 
a Bizetovu Carmen. Teplické kul-
turní léto vyvrcholí v září předsta-
veními Divadla na zámku.  (met)

Teplice zvou na největší 
open air akci a kulturní léto 
Víc než stovku položek čítá program slavnostního zahájení v pořadí již 
859. lázeňské sezóny v Teplicích o posledním květnovém víkendu. Orga-
nizaci největší open air akce na severu Čech má na starosti ředitel Domu 
kultury Přemysl Šoba a jeho tým. 
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Regionální operační program regionu soudržnosti Severozápad

Podporováno z Evropského fondu pro regionální rozvoj

„Vize přestane být snem”

www.europa.eu
www.nuts2severozapad.cz
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Každý okres v regionu působnosti SVS 
má svého zástupce v dozorčí radě spo-
lečnosti, která kontroluje činnost před-
stavenstva. Všechna zásadní rozhod-
nutí, týkající se směřování a hospoda-
ření SVS, tedy i pětiletý Podnikatelský 
záměr s návrhem vývoje ceny vody, 
podléhají kontrole a schválení valné 
hromady, tzn. zástupců akcionářů.
Na programu aktivů akcionářů je vy-
hodnocení investičního plánu uply-
nulého roku a seznámení s investič-
ním plánem na daný rok, výsledky 
hospodaření za uplynulý rok, aktuál-
ní stav plnění schváleného pětiletého 
Podnikatelského záměru společnos-
ti, informace o zdrojích fi nancování 
investičních potřeb SVS, informace 
o přípravě řádné valné hromady a sa-
mozřejmě diskuze. 

Dotazy na generálního ředitele SVS 
Ing. Bronislava Špičáka:

 Můžete shrnout, která témata ak-
cionáře nejčastěji zajímají?
První skupina jsou dotazy na mož-
nost koordinace staveb a na přebírá-
ní infrastruktury vybudované obcemi 
do majetku SVS. Druhý okruh otázek 
tvoří stav majetku a fi nancování je-
ho obnovy. S tím úzce souvisí dotace 
a cena vody. A samozřejmě velmi dis-
kutované jsou novely zákona o vodo-
vodech a kanalizacích a zákona o za-
dávání veřejných zakázek.
Co se týče realizace staveb na vodá-
renských sítích, naši akcionáři jedno-
značně vítají včasnou koordinaci sta-
vebních prací SVS s městy a obcemi 
i s krajem. Pokud k ní dojde, daří se 
snížit náklady, protože některé polož-
ky se podaří rozložit mezi více sub-
jektů. Sníží se samozřejmě i doprav-
ní omezení obyvatel. 

Proběhly aktivy akcionářů SVS – prostor pro diskuzi před valnou hromadou
Severočeskou vodárenskou společnost (SVS) vlastní 458 akcionářů - severočeských měst a obcí. SVS se snaží s ni-
mi komunikovat aktivně a pravidelně, aby se k nim dostávaly informace potřebné pro jejich práci co nejdřív. To 
je důvod, proč se vedení SVS, zástupci orgánů, managementu i další pracovníci vždy v jarních měsících setká-
vají s akcionáři na aktivech akcionářů, které předcházejí konání řádné valné hromady. Ta se letos bude konat 
13. června v Domě kultury v Teplicích. Letos – stejně jako loni - se uskutečnily tři aktivy akcionářů, protože se-
tkání jsou zorganizována pro více sousedících okresů s menším počtem akcionářů. 

Ing. Bronislav Špičák,
generální ředitel SVS, a. s. 

snažíme hledat rezervy uvnitř sou-
časné ceny vody, což se nám celkem 
daří a trend nárůstu ceny má klesají-
cí tendenci.  Obrovskou rezervu stále 
vidíme v částce, kterou si z ceny vo-
dy formou DPH a řady dalších legisla-
tivně stanovených poplatků odebírá 
stát – jde téměř o třetinu! 

 To ale můžete tvrdit neustále, že 
je potřeba investovat tu do obnovy 
tu někam jinam...
Bohužel taková je realita. Při vzniku 
SVS do ní stát prostřednictvím ob-
cí (přeneseně řečeno) nevložil maje-
tek v hodnotě desítek miliard, ale zá-
vazek obnovit majetek v hodnotě de-
sítek miliard. A již v té době byl ten-
to majetek značně nahlodán zubem 
času. Naproti tomu tento požadavek 
obnovy nebyl kryt zdroji, tj. přimě-
řenou cenou vody. A rozdíl v součas-
ných cenách vody v jednotlivých re-
gionech je především způsoben tím, 
jak zodpovědně tamní vlastník při-
stupuje k péči a obnově majetku. 

víc se platí 2.234 Kč ročně ve formě 
pevné složky. Když budu uvažovat 
čtyřčlennou rodinu se spotřebou 100 
litrů na hlavu a den a rozpočítám ten-
to paušál na 1 m3, vychází mi dalších 
cca 15,30 Kč na m3 navíc. To odpovídá 
ceně cca 103,55 Kč za kubík. Otázkou 
tedy je, kdo je dražší?

 Jaké máte zkušenosti s novelou 
zákona o zadávání veřejných zaká-
zek?
Zaprvé je to velká administrativní 
zátěž. Zatímco dříve SVS realizovala 
menší počet velkých staveb, od ro-
ku 2011 provádí výrazně větší počet 
investičních akcí menšího rozsahu 
při obnově vodárenských sítí. Vznik-
ly tak oprávněné obavy z komplikací 
především v délce výběrových říze-
ní a z možných právních napadnu-
tí ze strany neúspěšných uchazečů, 
což by mohlo ohrozit realizaci oprav 
a obnovy vodárenské infrastruktury. 
A naše obavy se začínají potvrzovat. 
Letos budeme nuceni odsunout ně-
které plánované investice do příští-
ho roku z důvodu dlouhých výběro-
vých řízení. V minulých letech byla 
v této době výstavba v plném prou-
du, letos teprve podepisujeme první 
smlouvy. Na druhou stranu se nám 
daří soutěžit nižší realizační ceny, 
a to jak v otevřených řízeních, tak 
i v rámcovkách, což je pozitivní. Uvi-
díme, co nám všechny tyto aspekty 
udělají s investičním plánem. A aby 
měli naši akcionáři možnost pře-
svědčit se o transparentnosti a ote-
vřenosti v rámci výběrových říze-
ní, přijali jsme nové znění směrnice 
o zadávání zakázek, kde je zakotve-
na účast místně příslušného staros-
ty v hodnotící komisi výběrového ří-
zení v „jeho“ lokalitě.

Co se týče přebírání majetku vybu-
dovaného obcemi do vlastnictví SVS, 
vysvětlujeme, že to pro naši společ-
nost není žádný „dárek“ ze strany ak-
cionářů, ale že je to závazek pro na-
ši společnost. Převzetím do majetku 
na sebe totiž přebíráme povinnost se 
o tento majetek starat. Takový maje-
tek však často sám negeneruje dosta-
tek fi nancí na vlastní obnovu, takže 
je nutné jej do budoucna dotovat z ji-
ných zdrojů SVS. 

 A co otázka evropských dotací – 
proč je SVS v posledních letech ne-
získala?
SVS byla velmi úspěšná v získává-
ní dotací v rámci předchozího plá-
novacího období, v rámci fondů 
ISPA i Fondu soudržnosti. Problémy 
nastaly až s dotacemi poskytova-
nými prostřednictvím Operačního 
programu Životní prostředí, kdy 
podmínky pro jejich získání ne-
byly řádně vykomunikovány a od-
souhlaseny mezi státem a Evrop-
skou komisí. Stavby vyžadované 
novou přísnější legislativou jsme 
přesto stihli realizovat včas, s vy-
užitím vlastních zdrojů a úvěrů. 
Možnosti získání dotací pro na-
še další projekty samozřejmě na-
dále sledujeme. Uvědomujeme si 
ovšem velký skrytý problém do-
tací, protože u dotovaných staveb 
není možné vytvářet odpisy na je-
jich budoucí obnovu a zdroje na 
obnovu musí jít ze zisku společ-
nosti. Dotace pro nás proto před-
stavují jen jednu složku ve skladbě 
vícezdrojového fi nancování sta-
veb, která musí být velmi citlivě 
vyvážena.

 Jak vysvětlíte cenu vody na se-
veru Čech – nezdá se akcioná-
řům vysoká?
Asi všichni vnímáme negativně, po-
kud životní náklady rostou. Vysvět-
lujeme proto neustále, že cena vody 
souvisí s vytvářením zdrojů na obno-
vu vodárenského majetku. Před dva-
ceti lety při svém vzniku SVS do ma-
jetku získala historickou infrastruk-
turu, jejíž náležitou obnovu musí na 
rozsáhlém území dvou sousedících 
krajů zajistit. Obnova byla dlouho-
době za dob totality podinvestovaná. 
Ale i v několika předchozích letech, 
kdy jsme byli po vstupu do EU donu-
ceni přísnější evropskou legislativou 
masivně investovat do čištění odpad-
ních vod, byla obnova sítí - vodovo-
dů a kanalizací - trochu na druhé ko-
leji. Je logické, že teď nelze očekávat 

snížení ceny vo-
dy, protože je za-
potřebí genero-
vat mnohem více 
zdrojů právě na 
obnovu majetku. 
Samozřejmě se 

SVS k tomu přistoupila zodpovědně 
a zhruba polovina z ceny vody jde do 
obnovy, aby i budoucí generace moh-
ly otočit kohoutkem a pustit si vodu.  
Roční investiční plán SVS je pro letoš-
ní rok v objemu 1,16 miliardy korun, 
z toho na obnovu majetku je věnová-
no 0,83 miliardy, tzn. cca 70%. Na cel-
kovou obnovu majetku by při tomto 
tempu bylo zapotřebí 133(!) let, při-
čemž faktická potřeba doby obnovy 
je výrazně kratší. Je zřejmé, že tem-
po obnovy majetku a objem každo-
ročních investic do obnovy by bylo 
potřeba zvýšit. Avšak zde už naráží-
me na sociální únosnost ceny vody. 
Hledáme neustále sebemenší rezer-
vy, a pokud je nalezneme, budeme je 
směrovat výhradně do obnovy. 

 Tomu rozumím, že je potřeba ob-
novovat majetek, ale proč jste nej-
dražší?
To také není pravda. Není fér srov-
návat ceny a zároveň neříkat, co za 
tou cenou je. Zaprvé je to rozdílný 
přístup vodáren v tom, jak přistu-

pují k obnově, jak jsem 
již řekl. Tam, kde účtují 
v ceně vody pouze pro-
vozní náklady, jednou 
budou muset ten maje-
tek obnovit, ale nebude 
z čeho. Zadruhé je to dá-
no i geografi ckými a ji-
nými podmínkami da-
ného regionu, jestli tam 
jsou např. vodní zdroje, 
nebo se musí voda přivá-
dět odjinud apod. A v ne-
poslední řadě se někteří 
provozovatelé „schováva-
jí“ za dvousložkovou cenu. 
Tak např. cena vody na Tá-
borsku je 88,25 Kč, ale na-
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08 Vážení a milí čtenáři 
a příznivci Metropolu,

devatenáctého května oslavil brit-
ský makléř, humanitní pracovník, 
jeden z největších hrdinů všech dob, 
sir Nicholas Winton, 104. naroze-
niny. Tento skromný člověk zachrá-
nil 669 židovských dětí před smr-
tí a svůj velký skutek považoval za 
běžnou věc. 
Když se ho zeptali, proč o něm ne-
řekl ani manželce, odpověděl, „pře-

ce každý muž má před svou ženou 
nějaké tajemství“. Ve skutečnosti 
mu však bylo líto, že poslední trans-
port, který měl vyjet 1. září 1939, 
v den, kdy začala II. světová vál-
ka, už do Británie neodjel a všech-
ny děti z vlaku zemřely v koncent-
račním táboře. Po zveřejnění příbě-
hu Nicholase Wintona se strhla vl-
na zájmu nejen v médiích, ale také 
v literatuře a jeho čin se stal před-
lohou pro knihy a dokumentární fil-
my, z nichž poslední natočil sloven-

ský režisér Matěj Mináč a nazval jej 
„Nickyho rodina“. 
Sir Nicholas Winton vždy byl a taky 
zůstal skromným člověkem, „Ty děti 
potřebovaly pomoc a já byl schopen 
jim ji poskytnout!“ Je sympatické, 
že jednání sira Wintona nenechalo 
v klidu jeho stoupence, především 
mladou generaci. Ve světě už má 
mnoho následovníků, kteří sesbíra-
li přes 200 000 podpisů na podporu 
kandidatury sira Nicholase Winto-
na na Nobelovu cenu míru. Myslím, 

že by si ji zasloužil mnohem víc, než 
Evropská unie, a jeho požehnané 
104. narozeniny k tomu byly vhod-
nou příležitostí. Tak alespoň: Hodně 
zdraví, sire Wintone!

Krásné jarní dny plné pohody vám 
za celý tým tvůrců tohoto vydání 
přeje 

Ladislava Richterová
šéfredaktorka 
richterova@tydeniky.cz

Na základě dotace z minister-
stva kultury poskytovala Seve-
ročeská vědecká knihovna Ús-
tí nad Labem přístup k interne-
tu pro své klienty po dobu ně-
kolika let. 

Návštěvníci knihovny si na tu-
to službu zvykli a hojně ji využí-
vali zejména senioři, kteří si vy-
hledávali v prostorách knihov-
ny potřebné informace. Od 1. 
dubna však hrozilo reálné zruše-
ní této žádané služby, neboť plat-
ba za internet v knihovně byla mi-
nisterstvem k 31. březnu 2013 
bez náhrady zrušena. Díky měst-
ské společnosti Metropolnet, a. s.
zůstane však internet pro veřejnost 
v knihovnách v Ústí nad Labem 
i nadále zachován. Zeptali jsme se 
výkonného ředitele společnosti Me-
tropolnet, a. s. Raula Cruze, jak se 
podařilo celou záležitost nakonec 

vyřešit. „Začátkem března jsme by-
li osloveni vedením knihovny, zda by-
chom dokázali zajistit dodávku inter-
netové konektivity do pěti poboček 

z celkem sedmi provozovaných, za 
cenu pro knihovnu přijatelnou,“ od-
povídá ředitel Metropolnetu Raul 
Cruz. „Spolu s našimi techniky jsme 

provedli šetření v pobočkách a navrh-
li jsme řešení, které umožní knihovně 
nadále provozovat internet pro své ná-
vštěvníky a zároveň i pro svou vlast-

ní potřebu. Dvě pobočky jsme připo-
jili na metropolitní optickou síť, kte-
ré je Metropolnet, a. s. vlastníkem, tři 
pobočky jsou připojeny bezdrátovou 
technologií WIFI. I když jsme na rea-
lizaci měli necelý měsíc, vytkli jsme si 
tento úkol jako svou prioritu. Nechtěli 
jsme připustit, aby ústecké knihovny 
a tím pádem čtenáři zůstali bez inter-
netu,“ dodává vedoucí obchodu Me-
tropolnetu Michal Mohr. „Poslední 
březnový týden jsme spustili testovací 
provoz ve všech pěti pobočkách a od 
1. dubna 2013 běží již v knihovně os-
trý provoz. Knihovna získala od Met-
ropolnetu rychlejší a stabilnější připo-
jení, než které měla doposud z fi nanč-
ních prostředků od ministerstva. Co se 
týká měsíčních nákladů na provoz, je 
knihovna dlouhodobě schopná inter-
net od společnosti Metropolnet, a. s.
ufi nancovat,“ shrnuje úspěšnou re-
alizaci projektu ředitel knihovny 
Ing. Aleš Brožek.

Internet pro čtenáře v ústecké knihovně nekončí

Ing. Aleš Brožek, Michal Mohr a Raul Cruz.

Labská stezka je evropským cykloturis-
tickým fenoménem mající mezinárod-
ní charakter. Je vedena na území ně-
kolika zemí v rámci Evropy a několika 
krajů v rámci České republiky. Z celo-
evropského pohledu je pak stezka sou-
částí sítě dálkových cyklotras EuroVelo, 
konkrétně stezky EuroVelo č. 7 (nazý-
vaná jako „Středoevropská“ nebo „Slu-
neční“ stezka) z North Cape v Norsku 
na Maltu. Do Ústeckého kraje přichází 
jako Elberadweg, mění se na Labskou 
stezku č. 2.
Z celkových ca 400 km na území ČR 
připadá na Ústecký kraj 96 kilomet-
rů.  Labská stezka v Ústeckém kraji je 
momentálně zprůjezdněná asi z 60 %, 
avšak v hlavní sezoně letošního roku se 
dokončí důležité propojení měst Děčín 
a Ústí nad Labem a přibudou i nové ki-
lometry stezky na Litoměřicku.

 Čím je Labská stezka zajímavá, 
jaké turistické atraktivity je možné 
ze sedla kola obdivovat?
Cyklostezka je svým profi lem, který 
kopíruje řeku, vhodná pro všechny 
skupiny uživatelů. Obzvláště v oko-
lí měst je možné ji využívat pro re-
kreaci rodin s dětmi. Dálkovým a vý-
konnostním cyklistům nabízí dlou-
hé kilometry v údolí Labe. Navíc je 
vhodná i pro handicapované cyk-
listy, neboť je na ní identifi kováno 
pouze velmi málo překážek, nejvý-
znamnější jsou Masarykova zdyma-
dla. Nejméně tři úseky Děčín – Dol-
ní Žleb, Svádov – Velké Březno a Ús-
tí nad Labem Mariánský most – Círk-
vice jsou ideální dráhy pro in – line 
bruslení.
Fenoménem Labské stezky je každo-
pádně příroda, cyklostezka kopíru-
je koryto řeky Labe, které je na úze-
mí Ústeckého kraje lemováno pří-
krými svahy, za nimiž se tyčí vrcholky 
Českého středohoří s jeho královnou 
vyhaslou sopkou Milešovkou, či dále 
po proudu pískovcové skalní masivy 
Českého Švýcarska. Nejznámější úsek 
Porta Bohemica je 4 km za Litoměřice-
mi u Velkých Žernosek. Turista může 
jízdu na kole kombinovat i s lodní do-
pravou po Labi. Lodí Labské paropla-
vební společnosti Porta Bohemica 1
bude letos možné cestovat po La-
bi v úseku Litoměřice, Velké Žerno-
seky, Lovosice a Píšťany s konečnou 
zastávkou opět v Litoměřicích. Ta-
to okružní jízda je osvědčený model 
s nezapomenutelným zážitkem pro-
plutím labským kaňonem Porta Bo-
hemica. Navíc každý víkend je ze-
jména pro dětské pasažéry připrave-

Ústecký kraj, který jako jeden z mála v České republice v pozici nejvyššího samosprávního orgánu koordinuje a fi nancu-
je výstavbu cyklostezek prostřednictvím čerpání fi nančních prostředků z různých dotačních zdrojů. Nyní buduje síť čtyř 
páteřních cyklostezek kraje, mezi kterými je „Labská cyklostezka“ mezinárodní trasa Euro – Velo. Se začínající letní tu-
ristickou sezonou je téma cykloturistiky skloňované ve všech pádech, a proto jsme se zeptali radního Ústeckého kraje 
pro regionální rozvoj, mezinárodní vztahy a cestovní ruch Jana Szántó na novinky, které Ústecký kraj letos přichystal.

no v rámci okružní plavby představe-
ní Přepadení piráty z Labibiku. Loď je 
vybavena gastronomickým zázemím 
a přeprava jízdních kol je samozřej-
mostí. Z Děčína vyplouvá turistická 
loď Poseidon, plující neregulovaným 
úsekem Labe do Hřenska, dále do 
německého Bad Schandau, Drážďan 
a Míšně. Plavbu Vám zpříjemní gas-
tronomické služby a u dlouhých úse-
ků plavby živá hudba.
O vyspělosti služeb svědčí možnost 
zapůjčit si kolo v Litoměřicích či 
v Děčíně a také nabídka dopravy za-
měřená speciálně na cyklisty.

 www.labskaparoplavebni.cz
 www.labskaplavebni.cz
 www.cyklopujcovna.cz
 www.labska-stezka.cz 
  www.labskastezka.cz 
– přehled bariér na stezce

 Ke kvalitní infrastruktuře cyklos-
tezky patří i neméně důležitý marke-
ting. Zde je neodmyslitelná spoluprá-
ce všech aktérů. Jakým způsobem Ús-
tecký kraj k tomuto přistupuje?
Ústecký kraj se prezentuje v tiště-
ném materiálu  Elberadweg Hand-

buch 2013. Co to je? Jde o příruč-
ku pro cykloturisty jedoucí podél 
Labské stezky, kterou již několik let 
vydávají marketingové organizace 
v Německu v počtu 260 000 kusů. 
Najdou v ní průběh trasy, zajímavá 
místa k navštívení, ale hlavně se-
znam ubytovací a stravovacích slu-
žeb a servisů či cyklopůjčoven. Bro-
žura zatím vyšla v němčině, nic-
méně novinkou je začlenění úse-
ku Hřensko - Praha a samozřejmě 
služeb českých podnikatelů do té-
to brožury. Pro rok 2014 se již při-
pravuje další vydání a to i v českém 
jazyce.

 http://www.elberadweg.de/pro-
spekte-service/prospektbestel-
lung.html

Ústecký kraj připravil tipy na 10 
cyklovýletů na ta nejzajímavější 
místa, která vám chce nabídnout. 
Kromě popisu trasy, přehledové 
mapky a průběhu trasy najdete ta-
ké popis toho, co je na trase k na-
vštívení, zhlédnutí případně ochut-

nání. Cyklotipy jsou rozděleny do 
4 destinací kraje a jsou koncipovány 
jako méně či středně náročné. Tak-
že výlety si může užít většina cyk-
loturistů. Ale pozor! Zařazeny jsou 
i dva cyklošvihy pro náročné. Ty 
osobně sestavila a otestovala Luc-
ka Müllerová, vítězka poháru Kolo 
pro život. Tipy na výlety a ostatní 
informace k cyklostezkám lze stáh-
nout v elektronické formě na webu 
Ústeckého kraje www.kr-ustecky.cz 
v sekci cestovní ruch a turistika. 

 Páteřních stezek je na území Ús-
teckého kraje více, o jaké jde a jaké 
mají napojení na Labskou stezku?
V Ústeckém kraji se na Labskou stez-
ku napojují další tři významné cyk-
lostezky, a to Krušnohorská magis-
trála č. 23, vedoucí po hřebenech 
Krušných hor, cyklostezka okolo ře-
ky Ploučnice č. 251 (obě se napoju-
jí v Děčíně) a cyklostezka okolo řeky 
Ohře č. 6, která se napojuje v Lito-
měřicích. Cyklostezka Ploučnice bu-
de dokončena také letos během let-
ní sezony a míří do Libereckého kra-
je, konkrétně na Českolipsko.

Jan Szántó,
radní Ústeckého kraje pro regionální roz-
voj, mezinárodní vztahy a cestovní ruch

Jan Szántó: Poznejte krásy Ústeckého kraje


